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Protokół Nr XXXIV/2017 
z sesji Rady Powiatu w Oławie 

odbytej w dniu 30 sierpnia 2017 r. 
w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Oławie 

 
 

Przewodniczący  Rady Powiatu Józef Hołyński o godzinie 13:00 otworzył sesję i po powitaniu 
radnych i gości  oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 19 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – listy obecności radnych oraz gości 
zaproszonych stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 
 
 

Przewodniczący  Rady Powiatu  Józef Hołyński przypomniał, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji przedstawia się  następująco: 
 

I. Informacja na temat  porządku obrad. 
II. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Powiatu w Oławie z  28 czerwca br. 
III. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Oławie  oraz z 

efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej w Oławie za 2016 rok, 
przedstawione przez dyrektora PCPR w Oławie - Panią Małgorzatę Trybułowską. 

IV. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016/2017, 
przedstawiona przez Naczelnika Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia tut. 
Starostwa – Panią Małgorzatę Łagowską. 

V. Informacja na temat przygotowania placówek oświatowych do rozpoczęcia roku 
szkolnego 2017/2018, przedstawiona przez Naczelnika Wydziału Oświaty, Kultury, 
Sportu i Zdrowia tut. Starostwa – Panią Małgorzatę Łagowską. 

VI. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej  
Sesji. 

VII. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 
1/      w sprawie zmian uchwały budżetowej Powiatu Oławskiego na rok 2017, 
2/  zmieniająca Uchwalę Rady Powiatu w Oławie Nr XXX/162/2017 z dnia 31 marca 

2017 r. w sprawie określenia zadań i wysokości Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację tych zadań w 
2017 roku, 

3/  w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu Oławskiego na 2018 r. środków 
finansowych na realizację inwestycji drogowej, 

4/ w sprawie w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu Oławskiego na 2018 r. 
środków finansowych na realizację inwestycji drogowej, 

5/ w sprawie w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu Oławskiego na 2018 r. 
środków finansowych na realizację inwestycji drogowej, 

6/ w sprawie w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu Oławskiego na 2018 r. 
środków finansowych na realizację inwestycji drogowej. 

VIII.  Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do porządku obrad sesji. 

Z uwagi na brak uwag, przewodniczący przystąpił do realizacji porządku obrad. 

Ad II 

Przyjęcie protokołu z sesji Rady Powiatu w Oławie z 28 czerwca 2017 r. 
 

Protokół został przyjęty przez aklamację. 



2 

 

Ad III 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Oławie  oraz 
z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej w Oławie za 2016 rok, 
przedstawione przez dyrektora PCPR w Oławie - Panią Małgorzatę Trybułowską.   
 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Oławie Małgorzata Trybułowska 

przedstawiła ww. sprawozdanie /załącznik nr 3/.  

 
Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję, po czym zwrócił się z zapytaniem 

do dyrektora PCPR w Oławie, czy w rodzinnych domach dziecka oraz w rodzinach zastępczych 
są przeprowadzane kontrole planowane? 

 
Dyrektor PCPR odpowiedziała, iż Zarząd Powiatu wyznaczył do tego celu pracownika Starostwa 
Powiatowego, który przeprowadza kontrole doraźne, nieplanowe.  

 
Ze względu na brak dalszych pytań, przewodniczący Rady przystąpił do dalszej realizacji 
porządku obrad. 

 
Ad IV 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016/2017, 
przedstawiona przez Naczelnika Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia tut. 
Starostwa – Panią Małgorzatę Łagowską /załącznik nr 4/. 
 
Informacja na temat przygotowania placówek oświatowych do rozpoczęcia roku 
szkolnego 2017/2018, przedstawiona przez Naczelnika Wydziału Oświaty, Kultury, 
Sportu i Zdrowia tut. Starostwa – Panią Małgorzatę Łagowską /załącznik nr 5/. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

O udzielenie głosu poprosiła radna Krystyna Cecko, która zapytała z jakich szkół zostali 

zwolnieni nauczycieli w trybie art. 20 Karty Nauczyciela i jakie posiadają kwalifikacje? Ponadto 
radna zapytała, czy kadra nauczycielska w szkole przyszpitalnej pozostaje w niezmienionym 
składzie? 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Małgorzata Łagowska odpowiedziała, 

iż w trybie art. 20 Karty Nauczyciela zwolnionych zostało trzech nauczycieli dyplomowanych, 
którzy odeszli na emeryturę tj. m.in. w Zespole Szkół w Jelczu-Laskowicach, w Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej w Jelczu-Laskowicach. Naczelnik wyjaśniła, iż są to 
nauczyciele, dla których nie ma już etatów wobec czego skorzystali z możliwości przejścia na 
emeryturę. W szkole przyszpitalnej stan zatrudnienia i kadra pozostaje bez zmian. 

Następnie o udzielenie głosu poprosił radny Przemysław Pawłowicz, który zapytał o budowę 

przystanku autobusowego przy Powiatowym Centrum Edukacyjno-Rewalidacyjnym w Oławie? 
Ponadto radny zapytał, czy zostały już rozdysponowane pomieszczenia w tej placówce na 
potrzeby Spółki? Dalej radny mając na uwadze kumulację roczników w szkołach, która nastąpi 
w roku 2019 zapytał, czy baza lokalowa jest wystarczająca? 

Naczelnik Wydziału OKZ Małgorzata Łagowska odpowiadając na zapytanie dotyczące 

kumulacji roczników w  szkołach wyjaśniła, iż na podstawie informacji zebranych od dyrektorów 
szkół wiadomo, iż w Liceum Ogólnokształcącym zajęcia będą się odbywały do godziny 16. W 
Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 w Oławie zajdzie konieczność prowadzenia lekcji w 
systemie dwuzmianowym. W Zespole Szkół w Jelczu-Laskowicach zajęcia będą się odbywały 
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bez zmian. W przypadku Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego nie będzie 
potrzeby uruchomiania drugiej zmiany pod warunkiem wybudowania warsztatów szkolnych, w 
których jest przewidzianych kilka sali lekcyjnych przygotowanych do przeprowadzania zajęć z 
przedmiotów zawodowych. W kwestii zagospodarowania pomieszczeń w PCER wyjaśniła, iż 
Szkoła Specjalna wynajmuje te pomieszczenia, które użytkuje tj. zlokalizowane na parterze, I 
piętrze i II piętrze. Do dyspozycji Spółki natomiast są pomieszczenia na III piętrze budynku 
przewidziane na internat, który nie został jeszcze utworzony.   

 

Starosta Zdzisław Brezdeń poinformował, iż trwają prace przygotowawcze do budowy 

przystanku przy Powiatowym Centrum Edukacyjno-Rewalidacyjnym przy ul. Iwaszkiewicza. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił dziesięciominutową przerwę. 

 

Po przerwie przewodniczący Rady wznowił obrady. 

 

Ad VI 

 Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej  
Sesji. 

 
Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń przedstawił sprawozdanie /załącznik nr 5/. 

 
Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję, a następnie zapytał na jakim 

etapie znajdują się obecnie działania mające na celu pozyskanie inwestora strategicznego dla 
PKS S.A. w Oławie? 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń odpowiedział, iż zgłosiły się dwie lub trzy firmy, które są 

zainteresowane przeprowadzeniem postępowania w tym zakresie. Aktualnie trwa analiza 
złożonych ofert. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Hołyński zapytał, kto będzie decydował o wyborze 

oferty? 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń odpowiedział, iż być może Zarząd rozważy powołanie szerszej 

komisji do tego celu. 

 

O udzielenie głosu poprosiła radna Anna Leszczyńska, która zapytała, dlaczego stanowisko 

drugiego wicedyrektora w Zespole Szkół Specjalnych zostało utworzone tylko na rok? 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń odpowiedział, iż drugi wicedyrektor został powołany na okres 

jednego roku w związku z utworzeniem Przedszkola Specjalnego. 

 

Z uwagi na brak dalszych pytań przewodniczący Rady przystąpił do dalszej realizacji porządku 
obrad. 
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Ad VII 
 
 Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 
 

1/  w sprawie zmian uchwały budżetowej Powiatu Oławskiego za rok 2017, 

 
Starosta Zdzisław Brezdeń odczytał treść projektu uchwały wraz z autopoprawką i  

uzasadnieniem.  
 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
wraz z autopoprawką. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XXXIV/176/2017 /załącznik nr 
6/, w sprawie zmian uchwały budżetowej Powiatu Oławskiego za rok 2017. 

 
2/ zmieniająca Uchwalę Rady Powiatu w Oławie Nr XXX/162/2017 z dnia 31 marca 

2017 r. w sprawie określenia zadań i wysokości Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację tych zadań 
w 2017 roku, 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XXXIV/177/2017 /załącznik nr 
7/ zmieniająca Uchwalę Rady Powiatu w Oławie Nr XXX/162/2017 z dnia 31 marca 2017 r. w sprawie 
określenia zadań i wysokości Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
przeznaczonych na realizację tych zadań w 2017 roku. 

 
3/ w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu Oławskiego na 2018 r. środków 

finansowych na realizację inwestycji drogowej, 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Hołyński odczytał treść projektu uchwały. 
 

Wicestarosta Bożena Worek odczytała uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XXXIV/178/2017 /załącznik nr 
8/ w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu Oławskiego na 2018 r. środków finansowych na 
realizację inwestycji drogowej. 

 
4/ w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu Oławskiego na 2018 r. środków 

finansowych na realizację inwestycji drogowej, 
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Przewodniczący Rady Powiatu Józef Hołyński odczytał treść projektu uchwały. 
 

Wicestarosta Bożena Worek odczytała uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XXXIV/179/2017 /załącznik nr 
9/ w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu Oławskiego na 2018 r. środków finansowych na 
realizację inwestycji drogowej. 

 
5/ w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu Oławskiego na 2018 r. środków 

finansowych na realizację inwestycji drogowej, 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Hołyński odczytał treść projektu uchwały. 
 

Wicestarosta Bożena Worek odczytała uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XXXIV/180/2017 /załącznik nr 
10/ w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu Oławskiego na 2018 r. środków finansowych na  

 
6/ w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu Oławskiego na 2018 r. środków 

finansowych na realizację inwestycji drogowej, 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Hołyński odczytał treść projektu uchwały. 
 

Wicestarosta Bożena Worek odczytała uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XXXIV/181/2017 /załącznik nr 
11/ w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu Oławskiego na 2018 r. środków finansowych na 
realizację inwestycji drogowej. 

 

Ad VIII 
 

                         Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Hołyński wracając do tematu kontroli nieplanowych w 
rodzinach zastępczych oraz rodzinnych domach dziecka na terenie powiatu oławskiego 
powiedział, iż otrzymał informacje od wicestarosty, iż powiat nie ma uprawnień do 
przeprowadzania tego typu kontroli. Mając na uwadze sprzeczne informacje w tym zakresie, 
przewodniczący Rady poprosił starostę o komentarz w tej sprawie. 
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Wicestarosta Bożena Worek wyjaśniła, iż Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie nie jest 

uprawnione do kontrolowania rodzin zastępczych oraz rodzinnych domów dziecka. Dalej 
poinformowała, iż do tego celu został wyznaczony pracownik Starostwa Powiatowego w Oławie, 
który przeprowadza tego typu kontrole przy udziale wicestarosty. Są to kontrole nieplanowane. 

 

O udzielenie głosu poprosiła radna Anna Leszczyńska, która mając na uwadze planowane 

rozpoczęcie funkcjonowania dworca podziemnego PKS we Wrocławiu, zapytała – ile autobusów 
PKS Oława spełnia europejską normę emisji spalin EURO 5 i EURO 6 oraz  ile autobusów 
(wielkość procentowa) PKS S.A. Oława nie będzie mógł korzystać z dworca podziemnego we 
Wrocławiu ze względu na brak stosownych atestów? Ponadto radna zapytała, czy prezes PKS 
S.A. w Oławie prowadzi rozmowy z prezesem POLBUS PKS Sp. z o.o. we Wrocławiu w sprawie 
ewentualnej możliwości korzystania z miejsc postojowych należących do POLBUS PKS Sp.                
z o.o.? 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń powiedział, iż aktualnie nie posiada informacji odnośnie składu 

strukturalnego floty przewozowej PKS S.A. w zakresie atestów autobusów zgodnie z normami 
Euro 5 i 6, jednakże udzieli odpowiedzi radnej w późniejszym czasie po uzyskaniu stosownych 
danych. Dalej starosta poinformował, iż prezes PKS S.A. prowadzi rozmowy w sprawie 
możliwości parkowania oławskich autobusów na nowopowstałym dworcu we Wrocławiu.  

 

W dalszej części obrad o udzielenie głosu poprosił radny Przemysław Pawłowicz, który zwrócił 
uwagę na ramki montażowe do tablic rejestracyjnych pojazdu, które zawierają reklamy 
komercyjne, po czym zapytał, czy przedmiotowe ramki są płatne, czy bezpłatne oraz czy Zarząd 
Powiatu wyrażał zgodę na umieszczenie herbu powiatu na tychże ramkach?   

 

W odpowiedzi radnemu starosta Zdzisław Brezdeń poinformował o porozumieniu zawartym 

z Bankiem Spółdzielczym w Oławie, który w budynku Starostwa Powiatowego prowadzi swój 
punkt kasowy. Starosta poinformował, iż ramki montażowe do tablic rejestracyjnych były 
dostępne w tymże punkcie, po czym powiedział, iż zasięgnie aktualnych informacji w tej sprawie 
i udzieli odpowiedzi radnemu. Na zakończenie starosta zaprosił radnych do udziału w 
uroczystości inauguracji roku szkolnego 2017/2018, która odbędzie się 4 września w budynku 
Centrum Edukacyjno-Rewalidacyjnego z Zespołem Szkół Specjalnych w Oławie. 

 
Z uwagi na wyczerpanie zagadnień przewidzianych w porządku obrad przewodniczący Rady 
Powiatu podziękował członkom Rady za udział w obradach i o godz. 15.45  zamknął 
posiedzenie Sesji.   
 

Na tym protokół zakończono. 
                                                                                                       Przewodniczący Rady Powiatu 
 
                                                                                                                 /-/Józef Hołyński 
Protokołowała: 
Magdalena Kiwak              


